
Nussir har ingen ting å melde!

25.10.2023 forkynte direktør Øystein Rushfeldt på iFinnmark.no at Nussir-gruva skal i gang til 
neste år. Noen dager etter slapp undertegna sammen med Ragnhild Enoksen til på 
iFinnmarkdebatten under tittelen "Har Nussir noe å melde?" Vi stilte der følgende spørsmål:

• Har Nussir ASA nå endelig fått den finansieringen man har søkt etter i minst 15 år? 
• Har Nussir fått en ny kjøper etter at tyske Aurubis trakk seg? 
• Har Nussir endelig bestemt seg for om prosessanlegget skal være på Markoppneset eller på 

Øyen? 
• Har Nussir fått kraftkonsesjon fra NVE? 
• Har Nussir levert mineralavfallsplan og fått denne godkjent? 
• Har Nussir levert oppdatert driftsplan? 
• Har Nussir fått avtale med reindrifta, eller bestemt seg for å kreve ekspropriasjon? 
• Har Nussir fått festerett på de områdene de skal bruke til gruva? 

8 spørsmål, der Nussir er avhengig av å kunne gi et positivt svar på hvert av dem før driften kan 
starte, og på de fleste av dem også før de kan starte anleggsarbeid. Siden Nussir mener de er klare 
for å starte opp, skulle man vel forvente at de enten svarte at dette er i orden, eller eventuelt at disse 
spørsmåla ikke er relevante. Men, nei, ikke et ord til svar fra Nussir ASA.
Få dager seinere kommer så NRK Finnmark med et nytt oppslag med Rushfeldt, der han gjentar det 
samme og ikke svarer på noen av spørsmåla utenom at han må innrømme at det går tregt med 
finansieringen. 

Ut fra dette kan vi altså konstantere: Vi hadde ikke trengt spørsmålstegnet, vi kunne bare slått fast: 
Nussir har intet å melde! Svaret på alle spørsmåla er NEI. Det er alt annet enn klart for 
oppstart. 
Men hvorfor er det ingen medier i Finnmark eller ellers i landet som bryr deg om det? I stedet har 
de gang på gang ukritisk viderebrakt Nussir ASA sine løfter om at produksjonen er rett om hjørnet. 
Hvorfor tør ingen påpeke det åpenbare faktum at keiseren er naken? 
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